



T +33(0)388412560

www.coe.int

pressunit@coe.int

Ref. DC 135(2014)

Council of Europe Secretary General to visit Brussels on 12 November

Strasbourg, 10.11.2014 - The Secretary General of the 47-nation Council of Europe, Thorbjørn Jagland, will visit Brussels on Wednesday 12 November to meet high-level representatives of the European Union and the Belgian national authorities.

Topics for discussion with the First Vice President of the EU Commission, Frans Timmermans, will include the state of human rights and democracy in Europe, the EU's rule of law framework and the European Union's accession to the European Convention on Human Rights.

The Secretary General is due to discuss political and technical cooperation between the Council of Europe and the European Union with EU Commissioner for neighbourhood and enlargement, Johannes Hahn.

Mr Jagland will also have a trilateral meeting with Belgian Foreign Minister Didier Reynders and the EU's High Representative for Foreign Affairs and Security Policy, Federica Mogherini, before a bilateral meeting with Foreign Minister Reynders focusing on Belgium's Chairmanship of the Council of Europe's Committee of Ministers.

Contacts:

[Daniel Höltgen](#), Spokesperson to the Secretary General (tel. +33 6 68 29 87 51)

[Andrew Cutting](#), Media Officer/Spokesperson in Brussels (tel. +32 485 217 202)

Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe effectuera une visite à Bruxelles le 12 novembre

Strasbourg, 10.11.2014 - Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, organisation qui réunit 47 Etats, se rendra le mercredi 12 novembre à Bruxelles pour y rencontrer des représentants de haut niveau de l'Union européenne et des autorités nationales belges.

Les discussions avec le Premier Vice-Président de la Commission européenne, Frans Timmermans, porteront notamment sur l'état des droits de l'homme et de la démocratie en Europe, le cadre de l'état de droit dans l'Union européenne et l'adhésion de l'Union européenne à la Convention européenne des droits de l'homme.

Le Secrétaire Général doit discuter de la coopération politique et technique entre le Conseil de l'Europe et l'Union européenne avec le Commissaire européen chargé de la politique européenne de voisinage et des négociations d'élargissement, Johannes Hahn.

Mr Jagland aura aussi une réunion trilatérale avec le ministre belge des Affaires étrangères, Didier Reynders, et avec la Haute représentante de l'Union européenne pour les affaires étrangères et la politique de sécurité, Federica Mogherini, avant de revoir le ministre des Affaires étrangères, M. Reynders, dans le cadre d'une rencontre bilatérale axée sur la présidence belge du Comité des Ministres du Conseil de l'Europe.

Contacts:

[Daniel Höltgen](#), Porte-parole du Secrétaire Général (tél. +33 6 68 29 87 51)

[Andrew Cutting](#), Attaché de presse/Porte-parole à Bruxelles (tél. +32 485 217 202)